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UIT DE NOTULEN 

Bestuursvcrgadering van 11 januari 1962 

De eel'ste vergadering in het nieuwe jaar werd door aile 
bestuursleden en adviserende leden van het bestuur bijge
woond. Gaarne wil ondergetekende dit als cen aanwijzing zien 
voor de toewijding waarmede allen dit jaar de zaken van het 
GenootsChap zullen behartigen. 

Onder meer is tel' sprake gekomen de wenselijkheid van cen 
reservevonrring voor de exploitatie van het tijdschrift "huis
arts en ~tenschap". Het bestuur kon zich met deze door de 
redactiecommissie geuite wens zeer weI verenigen. Aan het 
dagelijks bestuur werd opgedragen zich te beraden over de 
wijze waarop een dergelijke reserve beheerd en besteed kan 
worden. 

Het hstuur achtte het verheugend te vernemen, dat de 
secretaris - weliswaar in cen andere hoedanigheid - bena
derd was met de vraag, of een aantal Utrechtse medische 
studenten, die hun kandidaatsexamen hebben afgelegd, een 
korte tijd als stagist in de huisartsenpraktijk kunnen meelopen. 
Besloten we I'd het centrum Utrecht te vragen deze kwestie in 
overleg met Prof. R. Hornstra nader uit te werken. 

Hela:lS is gebleken, dat er voorlopig geen mogelijkheid is 
voor het onder auspicien van het N.H.G. doen uitgeven van 
een serie boeken met be trekking tot de huisartsgeneeskunde. 
Gezien dit feit, meende het bestuur te moeten besluiten tot 
het opheffen van de commissie N.H.G.-uitgaven, die deze 
zaak in voorbereiding had genomen. 

Uitvoerig werd van gedachten gewisseld over de wenselijk
heid cen bijeenkomst te beleggen met de centrumbesturen en 
over de onde~rpen die dan kunnen worden behandeld. In 
elk geval zullen daarbij de plannen voor het huisartseninsti
tuut op het programma dienen te staan. Aan deze plannen 
werd ook thans weer de nodige aandacht besteed. Het dage
lijks bestuur deed mededelingen van de verwachtingen, die de 
commiss:e Wetenschappelijk Onderzoek en de commissie Na
scholing van het instituut koesteren ten aanzien van de hulp, 
die aan het werk dezer commissies kan worden geboden. Het 
dagelijks bestuur zou nog in januari met de medische faculteit 
te Utrecht een gesprek hebben, waarbij de gedachten van het 
bestuur over de taak van het huisartseninstituut en de samen
werking met de faculteit zouden worden besproken. 

E. M. Jansen, secretaris 

UIT DE C.W.O. 

Notulen vergadering van 26 oktober 1961 

Een belangrijk dee! van de discussie in de Commissie We
tenschappelijk Onderzoek wordt de laatste tijd ingenomen 
door de studie-onderwerpenlijst. Deze lijst heeft cen nogal 
lange historie. Aanvankelijk was het de bedoeling van de 
C.W.O. cen lijst samen te stellen van onderwerpen, die ge
schikt zouden zijn voor huisartsen om op te promoveren. 
Deze lijst, in aile bescheidenheid begonnen, we I'd langzamel
hand wat uitgebreider, doordat er zo nu en dan een enkel 
onderwerp aan werd toegevoegd, maar was van de C.W.O. 
nooit een prestatie om trots op te zijn. Dit was ook weI be
grijpelijk, omdat de discussie zich cen tijdlang vooral bewoog 
rond de resultaten van de conferentie van Woudschoten, zo
dat naast de lopende zaken weinig gelegenheid overbleef an
dere dinger. grondig aan te pakken. Dijkhuis heeft zich er 
tenslotte op geworpen en een systematische indeling gemaakt 
van vele onderwerpen, die voor bestudering in aanmerking 
komen. Hij heeft zich daarbij niet aileen beperkt tot voor 
dissertatie geschikte onderwerpen. De C.W.O. heeft deze lijst 
tot studie-object genomen. Wat Dijkhuis heeft opgesteld wordt 
systematisch aan onderzoek onderworpen en besproken, waar
bij wordt getracht zeJfs over elk onderwerp een advies te ge
ven in deze zin, dat wordt aangegeven of het onderwerp ge
schikt is voor promotie, groepsonderzoek, individueel onder
zoek, of dat daarbij een specialist in de arm moet worden 
genomen, enzovoort. 

De indeling van Dijkhuis is als voIgt: 
Onderwerpen inzake de persoon van de huisarts. 
Onderwerpen inzake de (materiele) praktijk van de huisarts. 
Onderwerpen inzake het werk en de functie van de huisarts. 
Onderwerpen inzake de invloed van andere wetenschappen 
op het werk in de huisartsenpraktijk. 
Onder-verpen inzake de patient uit de huispraktijk. 
Onde""erpen uit het geneeskundig werk van de huisarts. 
Hieraan zijn intussen reeds toegevoegd: 
Onderwerpen betreffende de taak als gezinsarts. 
Erfelijkheidsonderzoekingen. 

De C.W.O. wil met deze lijst bereiken, dat iedere huisarts, 
die studeren wil, uit een groot aantal onderwerpen op ver
schillend [errein kan kiezen wat hem (haar) past. De dis
cussies daarover vorderen snel en de lijst is bijna voltooid, 
dat wil zeggen, voor zover een dergelijke lijst ooit voltooid 
kan zijn. Men kan immel'S altijd nieuwe onderwerpen er aan 
toevoegen. 

Bovendien is een discussie begonnen over een nieuw jaaron
derzoek, dat op zijn vroegst in 1963 zal worden gehouden. 
Vele C.W.O.-Ieden hebben hun ideeen daaromtrent geuit. De 
bespreking zal in een volgende vergadering worden voortgezet. 

Notulen vergadering 23 november 1961 

De C.W.O. heeft in deze vergadering uitvoerig de moge
lijkhedcn van een nieuw jaaronderzoek verdeI' besproken. Van 
de ideeen van de verschillende C.W.O.-Ieden is een lijst ge
maakt en a1 deze denkbeelden, waarvan sommige volkomen 
nieuw, andere al in een min of meer gevorderd stadium van 
uitwerking, werden aan een kritische beschouwing onderwor
pen. Over de criteria, die moeten worden aangelegd bij een 
dergelijke beschouwing, werd reeds een en ander medegedeeld 
op her laatste congres. Uit een groot aantal (22) onderwer
pen werden ten slotte de volgende gekozen: 

I Een onderzoek naar de omstandigheden, die een rol spe
len bij ongevallen van kinderen (Baay, van Es). 

II Een onderzoek naar praktijk-efficientie. 

Eerstgenoemd onderwerp verkeert al in een vrij vel' gevor
derd stadium van voorbereiding. Het sluit aan bij een onder
zoek door Baay verricht ir Dordrecht. Vele C.W.O.-Ieden 
meenden, dat een onderzoek als dit zeker op het terrein van 
het N.H.G. zou liggen en zeker ook voldoende belangstelling 
bij de huisartsen zou vinden. Het centrum Zwolle heeft zich 
indertijd al eens bereid verklaard een proefonderzoek te ver
rich ten. Tot nu toe is het er, onder andere door tijdgebrek 
van Baay, niet van gekomen maar Mulder (Heerde) zal de 
zaak in Zwolle opnieuw aanhangig maken. 

Het tweede onderwerp, onderzoek naar praktijk-efficientie 
een gedachte van Dijkhuis, is ook al in een vrij vergevorderd 
stadium. Ook hie I' zien vee I C.W.O.-Ieden mogelijkheden, met 
dien verstande evenwel, dat sommigen van hen zich van het 
idee van de efficientie willen losmaken en liever willen spreken 
van een onderzoek naar de praktijkvoering. Men zou kunnen 
stellen, dat naast het vele voortreffelijke werk van de Com
missie Praktijkvoering, dat zich tot nu toe vooral op morfolo
gisch terrcin heeft bewogen, nu ook cen onderzoek kan wor
den gedaan naar de fysiologie van de praktijkvoering. Het 
spreekt vanze!f, dat hierin de Commissie Praktijkvoering een 
zeer belangrijke taak zal moeten vervullen, indien deze com
missie daartoe bereid is. Contact is reeds opgenomen. 

Welke van deze twee onderwerpen uiteindelijk onderzoek 
van het jaar zal worden is nog niet te voorzien, misschien 
wei aile twee, misschien geen van beide. De tijd en nader on
derzoek zullen het leren. 

Notulen vergadering 25 januari 1962 

De C.W.O. vergaderde ditmaal samen met de Studiegroep 
Praktijkvoering over het idee van Dijkhuis een onderzoek te 
doen naar de wijze van praktijkvoering. Zie: Uit de notulen 

( 1962) huisarts en wetenschap 5, 97 


